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Výbor pro digitalizaci, IT a Otevřený kraj 
Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

  
 
 

 
 
 Prezence 
Přítomni předseda: JUDr. Milan Chaloupka, MBA, LL.M.  

 
členové:  
Ing. Martin Barták, MBA – on-line 
Jiří Novák – on-line 
Mgr. Karel Filipčík   
Lucie Pernglau – on-line 
David Soukup – on-line 

 Pavel Šrámek  
Ing. Vlastimil Hebr  
 
 
 

Omluveni Milan Brož  
Martin Dittrich 
Ing. Jan Štěpán  
 

  

  

Hosté RNDr. Martin Komenda, Ph.D. – Ústav zdravotnických informací a 

statistiky ČR 
Mgr. Martina Dismanová, Radka Fodorová – OEK KÚPK   

 
 
 

Pavel Hais – náměstek hejtmana pro oblast zdravotnictví  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

 
 

 

Číslo zasedání 15 
Datum konání  22. 11. 2023 – 15.30 hod.  
Místo konání KÚPK, zasedací místnost č. 326 + videokonference  
Zapisovatel Lucie Mrázová, DiS.  
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Program 
 

1. zahájení 
2. formální náležitosti (prezence, usnášeníschopnost, volba ověřovatele zápisu) 
3. host RNDr. Martin Komenda, Ph.D. – Ústav zdravotnických informací a statistiky ČR 

Téma: „Národní zdravotnický informační portál: Nástroj pro podporu zdravotní 

gramotnosti – videokonferenčně  
4. hosté Mgr. Martina Dismanová, Radka Fodorová – OEK KÚPK  

Téma: Projednání finálního stavu projektu „Elektronická finanční kontrola 

příspěvkových organizací zřizovaných Plzeňským krajem“ a schválení/podpoření jeho 

realizace  
5. diskuse, různé 
6. závěr  

 
 
Zápis z jednání 
 
Číslo Text 

 
1 

 
Zahájení  

 
Předseda výboru, JUDr. Milan Chaloupka, MBA, LL.M., přivítal přítomné členy 

vč. hostů a zahájil 15. zasedání Výboru pro digitalizaci, IT a otevřený kraj ZPK. 
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Formální náležitosti 

 
a) výbor byl usnášeníschopný (8/11) 
b) program jednání byl jednomyslně schválen (8/11)  
c) ověřovatelem zápisu byl zvolen pan Mgr. Karel Filipčík (8/11)  
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      RNDr. Martin Komenda, Ph.D. – Ústav zdravotnických informací a  
      statistiky ČR, téma: „NZIP: Nástroj pro podporu zdravotní gramotnosti“ 

- videokonferenčně  
  

- pan Komenda v úvodu prezentace v krátkosti představil jak sebe, tak i 
zdravotnický portál www.nzip.cz, který nabízí faktické a dlouhodobě platné 

informace z oblasti zdraví a zdravotnictví v ČR  
- jako hlavní cíle uvedl: 

a) vytvoření stabilního a udržitelného komunikačního kanálu mezi MZ ČR  
a veřejností 

b) zvýšení důvěry laické i odborné veřejnosti v oblasti zdravotnických  
informací 

c) zjednodušení přístupu k dostupným službám veřejné správy ve 

zdravotnictví 
 

http://www.nzip.cz/
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- jedním z nynějších cílů je, aby se portál dokázal dostat do finančních 

struktur MZ ČR (projekt byl financován 30-40 mil. Kč z OPZ) a aby se 
dostal do co nejširšího povědomí veřejnosti  

- NZIP není komerční záležitostí  
- zmínil např. i to, že v současné době portál navštíví okolo 10 000 uživatelů 

za den 
- z průzkumů vyplynulo, že nejvíce uživatelů v této době portál používá na 

svých mobilních telefonech 
- dále proběhla krátká ukázka designu webových stránek  
- pan Komenda také informoval o tom, jaké existují druhy uživatelů datového 

prostředí: 
a) datový začátečník = laická veřejnost 
b) datový průzkumník = poučená/odborná veřejnost (hejtmani, starostové, 

lékaři, novináři...) 
c) datový expert = data experti/vědci 

- Pavel Hais: pan náměstek poděkoval za přínosnou prezentaci a uvedl, že dle 

jeho názoru je, v této komplikované situaci, která ve společnosti a v českém 

zdravotnictví panuje, toto ta správná a ideální cesta pro občany k tomu, aby 
na jednom místě nalezli všechny potřebné a důležité informace. Dále zmínil, 

že PK má ambice i v rámci AKČR prosazovat NZIP tam, kam dle jeho slov 
patří, propojit jej i s pojišťovnami a více zpřístupnit občanům.  

- na to pan Komenda reagoval tím, že vidí jako smysluplné, aby nevznikaly 

další a další portály, tím se ušetří veřejné peníze a občané dokáží jednodušeji 

nalézt informace na jednom místě. Pro informaci dále uvedl, že Google 

v současné době „vyhazuje“ NZIP na první stránce vyhledávače.  
- Milan Chaloupka: „Počítáte také s tím, že existují méně zdatní uživatelé? 

Může jim NZIP vyhledávání nějak ulehčit?  
- Martin Komenda: „Ke zvýšení dostupnosti informací využíváme:  

a) metodu „snadné čtení“ – tzn. výběr opravdu jen těch nejdůležitějších 

informací (extrakce nosných informací)  
b) NZIP je „pískovištěm“ kategorizovaných informací a naším cílem je 

vytvořit přehledného „průvodce“ 
c) NZIP hry – jedním z cílů, o které se v současnosti snažíme je, dostat 

NZIP do škol, problémem je, že je pro toto nutné sehnat kvalifikovaného 

odborníka, kteří momentálně na trhu práce chybí“ 
- Milan Chaloupka: „Jakým způsobem jsou informace na portále ověřovány, 

aby byly stále aktuální?“  
- Martin Komenda: „Téma musí být schváleno řídící radou, poté je vybrán 

odborný garant a dále daná informace projde recenzí i mezi laiky, načež je 

následně publikována. Aktuálnost informací udržujeme tak, že garanty každé 

2 roky oslovujeme s nabídkou, zda nechtějí příspěvky obměnit.“  
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       Mgr. Martina Dismanová, Radka Fodorová – Odbor ekonomický KÚ PK, 
       téma: „Projednání finálního stavu projektu Elektronická finanční kontrola 
       příspěvkových organizací zřizovaných Plzeňským krajem a schválení/ 
       podpoření jeho realizace  
 

- v úvodu paní Dismanová seznámila členy výboru s hlavními cíli finanční 

kontroly, kterými jsou:  
 

• dodržování právních předpisů a opatření přijatých orgány veřejné správy 

(VS) v mezích těchto předpisů při hospodaření s veřejnými prostředky k 

zajištění stanovených úkolů těmito orgány 
• zajištění ochrany veřejných prostředků proti rizikům, nesrovnalostem nebo 

jiným nedostatkům způsobeným zejména porušením právních předpisů, 

nehospodárným, neúčelným a neefektivním nakládáním s veřejnými 

prostředky nebo trestnou činností 
• včasné a spolehlivé informování vedoucích orgánů VS o nakládání s 

veřejnými prostředky, o prováděných operacích, o jejich průkazném účetním 

zpracování za účelem účinného usměrňování činnosti orgánů VS v souladu 

se stanovenými úkoly 
• hospodárný, efektivní a účelný výkon veřejné správy 
 
- dále informovala o aktuálním stavu, ve kterém se momentálně projekt ESŘK 

nachází, a sice: 
1) 28.11.2023 bude zadávací dokumentace projednána Výborem pro VZ 
2) 4.12.2023 bude Rada PK na svém jednání schvalovat vyhlášení 

zadávacího řízení k předmětné VZ  
3) termín pro dodání nabídek uchazečů bude stanoven těsně před 

vyhlášením, počítá se s datem do 31.1.2024 
4) následovat bude posouzení nabídek, výběr vítězného uchazeče atd., 

přičemž nelze aktuálně stanovit přesný termín podepsání smlouvy 

s dodavatelem (předpoklad je cca duben 2024) 
- soutěžena bude služba (nikoliv licence na program) 
- dále uvedla, že VZ bude vyhlašována jako nadlimitní (cca 24 mil. Kč bez 

DPH) – cena zahrnuje implementaci na 40 vybraných příspěvkových 

organizací kraje  
- poté paní Fodorová provedla ukázku pilotního projektu a práce se systémem, 

který již využívá ISŠ živnostenské v Plzni 
- zmínila výhody jako např., že systém hlídá celý schvalovací proces a dále, že 

proces není možné antidatovat, vše je zaznamenáno s naprostou přesností  
- uvedla, že je zde vše, co legislativa po řídící kontrole vyžaduje 
- paní Dismanová také upřesnila, že systém, který kraj poptává, je určen pro 

příspěvkové organizace, nikoliv pro krajský úřad a to s ohledem na to, že 

kromě SÚS PK, ostatní příspěvkové organizace systém jednotné řídící 

kontroly nemají 
- paní Dismanová informovala členy výboru o tom, že příspěvkové organizace 

nemají jednotný ekonomický systém a jimi zasílaná data se hromadí a 

vyhodnocují v datovém skladu, proto v současné době není důvod 

sjednocovat ekonomický systém 
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- Karel Filipčík: „Jakým způsobem bude v poptávaném IS ESŘK ošetřena 

jednoznačná identifikace osob, které budou zapojeny do schvalovacích 

procesů, zda budou mít všichni elektronické certifikované podpisy?“ 
- Martina Dismanová: „V legislativě již není stanovena povinnost, aby 

příkazce operace, správce rozpočtu a hlavní účetní (tzn. zákonné role) měly 

povinně elektronický certifikovaný podpis, dle aktuálně platné legislativy je 

již dostačující ztotožnění každé osoby, která vstupuje do schvalovacího 

procesu, což je v podmínkách KÚPK a u zřizovaných příspěvkových 

organizací prostřednictvím služby SSO (popis je součástí zadávací 

dokumentace). Přidělení „kvalifikovaného“ oprávnění pro zákonné role 

příkazce operace, správce rozpočtu a hlavní účetní je v projektu požadováno 

po dodavateli zajistit přímo v IS ESŘK, a to na základě pověření, které 

vydává vždy vedoucí orgánu veřejné správy (tzn. u PO ředitel organizace).“ 
- Karel Filipčík: „Je počítáno s integrací poptávaného IS ESŘK na ostatní SW 

aplikace, např. účetnictví, elektronickou spisovou službu, nebo budou 

uživatelé vše skenovat a zadávat do systému ručně?  
- Martina Dismanová: „V zadávací dokumentaci je stanoven požadavek na 

integraci s Elektronickým systémem spisové služby AthenA (a v rámci opce 

na další dva jiné ESSS), a to pro smlouvy, objednávky a faktury (NSESSS), 

a dále požadavek na import a export faktur dle národního standardu ISDOC 

6.0.2. Do budoucna je v plánu i integrace do účetního systému a samozřejmě 

v rámci rozvoje postupně i na další IS používané organizacemi.“  
 

- paní Dismanová dále uvedla: „Chceme jít cestou, že by doklady měly projít 

řídicí kontrolou před zadáním dokladu do systému.“  
 

- David Soukup: „Bude tato povinnost platit i pro SÚS PK? 
 

- Martina Dismanová: „Ne, mají EŘK, byť ne nad všemi operacemi, mají tak 

možnost se připojit, ale nemusí. Účetní systém, který využívá SÚS PK, 

využívají i ostatní SÚS v ČR, řeší velký objem majetku, jedná se o jedinečný 

systém.“  
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       Diskuse, různé   
 

- do diskuse se nikdo nepřihlásil  
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        Závěr  
 
        Pan předseda poděkoval všem členům a hostům za účast na jednání. 
        Informoval členy o tom, že termín 1. zasedání v roce 2024 rozešle  
        pí Mrázová s dostatečným předstihem a poté jednání ukončil.  
 

Zápis byl vyhotoven dne 24. 11. 2023 
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Lucie Mrázová                    Mgr. Karel Filipčík                JUDr. Milan Chaloupka, MBA, LL.M.  
  zapisovatel             ověřovatel                                        předseda výboru  
 
 
 
 
 
 

 



  

usnesení z 15. zasedání Výboru pro digitalizaci, IT a otevřený kraj ZPK (22. listopadu 2023) 
 

 
 
 
 
Lucie Mrázová          Mgr. Karel Filipčík             JUDr. Milan Chaloupka, MBA, LL.M.  
  zapisovatel     ověřovatel            předseda výboru  
 

Číslo   Usnesení Stav 

 
 
51/23 
 

 
 
  

 
Výbor pro digitalizaci, IT a otevřený kraj ZPK bere na vědomí vystoupení 

RNDr. Martina Komendy, Ph.D. a doporučuje zahájit vzájemnou 

spolupráci s Ústavem zdravotnických informací a statistiky ČR (ÚZIS) ve 
věci tvorby nástroje pro podporu platformy zdravotní gramotnosti 

v Plzeňském kraji (portál NZIP). 
 
Pro:  
Proti:  
Zdržel se:  
Nehlasoval:  

 
 

 
 
 
    
   
    
   
   8 

0 
0 
0 
 
 

 
52/23 

 
  

 
Výbor pro digitalizaci, IT a otevřený kraj ZPK bere na vědomí vystoupení 

Mgr. Martiny Dismanové a Radky Fodorové na téma: Projednání 

finálního stavu projektu „Elektronická finanční kontrola příspěvkových 

organizací zřizovaných Plzeňským krajem“ a doporučuje realizaci 

projektu.  
 

Pro:  
Proti:  
Zdržel se:  
Nehlasoval:  
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